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Protokół Nr 44 

z obrad czterdziestej czwartej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytych  

w dniu 30.05 2018r. 

 

Posiedzenie odbyło się w Sali Krajeńskiej Miejsko - Gminnego Ośrodka Kultury  

w Więcborku. 

Sesja trwała od godz. 12: 00 – do godz. 15:30. 

Obecność według załączonej listy obecności. 

W sesji na 15 radnych udział wzięło 14 radnych, czyli quorum wymagane do podejmowania 

prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym / (Dz. U. z 2017r. 

poz. 1875/ 

 

Radna nieobecna usprawiedliwiona: Marta Bączkowska. 
 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk  

4. Wicestarosta Powiatu Sępoleńskiego    - Andrzej Marach  

5. Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku - Danuta Zawidzka 

6. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg 

UM w Więcborku       - Tomasz Fifielski 

7. Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania Przestrzennego 

i Gospodarki Nieruchomościami UM w Więcborku  - Michał Bąk 

8. Inspektor ds. Informacji Publicznej, Ewidencji Działalności  

Gospodarczej i Danych Osobowych    - Ewa Kiestrzyn-Kobus 

9. Redaktor „Krajeńskich Zeszytów Historycznych”  - Leszek Skaza 

10. Redaktor „Wiadomości Krajeńskich”    - Robert Lida 

11. Redaktor Regionalnego Portalu Informacyjnego „E-Krajna” - Paweł Szydeł 

  

12. Obradom przewodniczyła p. Grażyna Witczak – Przewodnicząca Rady Miejskiej. 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XLIII sesji Rady Miejskiej w Więcborku. 

5. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

6. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

7. Interpelacje i zapytania radnych. 

8. Przyjęcie sprawozdań finansowych jednostek gminnych oraz sprawozdania z wykonania 

budżetu Gminy Więcbork za 2017 rok wraz z informacją o stanie mienia za rok 2017: 

a) Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu  
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b) Opinia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Więcborku dotycząca wniosku  

w sprawie absolutorium 

c) Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej 

d) Dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Więcbork za 2017r.  

i sprawozdaniami z wykonania planów finansowych jednostek samorządowych. 

e) Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2017 rok. 

f) Wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium – głosowanie nad projektem 

uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Burmistrza Więcborka  

z tytułu wykonania budżetu Gminy Więcbork za 2017r. zgodnie z wnioskiem 

Komisji Rewizyjnej. 
9. Informacja Kierownika Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg o stanie dróg po 

sezonie zimowym oraz planowanych działaniach zmierzających do poprawy sytuacji na 

tym odcinku. 

- Dyskusja 

10. Przyjęcie sprawozdania z wykonania rocznego programu współpracy Gminy Więcbork  

z organizacjami pożytku publicznego oraz podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego za 2017 rok oraz założeń na rok 2018. 

- Dyskusja 

11. Przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy 

Więcbork na lata 2017- 2023. 

12. Przyjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłaty za wpis do rejestru żłobków  

i klubów dziecięcych. 

13. Przyjęcie uchwały w sprawie ustalenia opłaty za pobyt dziecka w Klubie Dziecięcym  

w Więcborku oraz maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie. 

14. Przyjęcie uchwały w sprawie utworzenia miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do 

kąpieli na plaży przy Jeziorze Konicznym w miejscowości Lubcza. 

15. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcborka na rok 2018. 

16. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

17. Wolne wnioski i informacje. 

18. Zakończenie. 
 

Do powyższego Burmistrz Więcborka wprowadził zmianę polegającą na usunięciu punktu 

dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie utworzenia miejsca okazjonalnie 

wykorzystywanego do kąpieli na plaży przy Jeziorze Konicznym w miejscowości Lubcza. 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie nad przyjęciem porządku obrad po 

wprowadzeniu zmiany. 

Na sali 14 radnych. 

Za przyjęciem głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Ad.4 Przewodnicząca RM p. Grażyna Witczak poinformowała, że protokół z XLIII 

sesji został napisany. Do dnia sesji nie wniesiono poprawek. Zapytała, czy ewentualnie ktoś  

z radnych w danej chwili ma jakieś uwagi. Takowych nie zgłoszono, więc poddano protokół 

pod głosowanie. 

Na sali 14 radnych 
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Za przyjęciem protokołu głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych -  0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Ad.5 Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach 

podejmowanych w okresie między sesjami. 

 

29.04.2018r. – udział w Targach Ogrodniczo - Rolniczych w Sypniewie. 

3.05.2018r. – udział w obchodach Święta Konstytucji 3 Maja, przemarsz ulicami miasta, 

złożenie kwiatów pod pomnikiem Orla Białego oraz udział we Mszy Św.  Tego dnia w 

godzinach popołudniowych Przewodnicząca RM uczestniczyła w Koncercie Patriotycznym 

zatytułowanym  "Tobie Ojczyzno" w wykonaniu Orkiestry Salonowej Moderato pod dyrekcją 

Orlina Bebenowa. 

6.05.2018r. – udział w Gminnych Obchodach Dnia Strażaka. 

14.05.2018r. – udział w uroczystej Sesji Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego 

połączonej z Forum Samorządowców, inaugurującej Obchodu 100-lecia Odzyskania 

Niepodległości.  

17.05.2018r. – Wiceprzewodniczący RM p. Henryk Szwochert uczestniczył w Powiatowych 

obchodach Dnia Strażaka w siedzibie Państwowej Straży Pożarnej w Sępólnie Krajeńskim.  

18.05.2018r. - udział w Biegu Wiosny na stadionie miejskim 

24.05.2018r. – udział w Gminnych obchodach Dnia Matki  

 

Przewodnicząca RM odnosząc się do punktu, w którym odnotowała obecność na uroczystej 

Sesji Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego, przedstawiła dokument, który 

zaproponował Marszałek wraz z Sejmikiem z prośbą o jego rozpowszechnienie. Jest to 

Deklaracja Mieszkańców Województwa Kujawsko-Pomorskiego w 100 Rocznicę Odzyskania 

przez Polskę Niepodległości. Do Dokumentu załączone są karty z miejscami do podpisu  

i każdy kto wyrazi taką wolę może złożyć swój podpis pod Deklaracją w przerwie obrad sesji, 

bądź w biurze Rady Miejskiej. 

 

Ad. 6 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami 

26.04.2018r. - udział jako członek jury w Konkursie Recytatorskim uczniów szkół 

podstawowych klas I-III oraz klas gimnazjalnych (miejsce: SP Pęperzyn) 

27.04.2018r. - spotkanie z Dyrektor Szkoły Podstawowej w Jastrzębcu p. Gabrielą Panknin 

celu omówienia bieżących spraw (miejsce: gabinet Burmistrza). W tym dniu Burmistrz 

podpisał również akt notarialny ( miejsce: kancelaria notarialna w Sępólnie Krajeńskim) oraz 

uczestniczył w Walnym Zebraniu członków Rodzinnych Ogrodów Działkowych (miejsce: 

OSP Więcbork). 

29.04.2018r. - udział w IV Powiatowych Targach Ogrodniczo – Rolniczych w Sypniewie.  

30.04.2018r. - udział w Walnym Zebraniu Członków Spółdzielni Mieszkaniowej w Sępólnie 

Krajeńskim – członków z Więcborka (miejsce: OSP Więcbork). 

1.05.2018r. - udział w Otwarciu Sezony Wędkarskiego zorganizowanego przez PZW Koło 

Sypniewo miejsce: (jezioro Gardzinowo). 

3.05.2018r. - udział w Gminnych Obchodach uchwalenia Konstytucji 3 Maja w tym: 
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* uroczystym przemarszu od SP nr 2 w Więcborku na Plac Jana Pawła II wraz ze złożeniem 

kwiatów pod pomnikiem Orła Białego oraz uroczysta Msza Św., 

* koncercie pieśni patriotycznych na Placu JP II w wykonaniu solistów oraz Orkiestry 

Salonowej Moderato „Tobie Ojczyzno” a następnie wspólnym odtańczeniu poloneza – 

uroczystości te rozpoczęły obchody 100 rocznicy odzyskania niepodległości przez Polskę. 

Tego samego dnia Burmistrz udał się również do Lubczy, gdzie Klub Sportowy Time Lubcza 

zorganizował I Turniej Drwali, który cieszył się dużym zainteresowaniem mieszkańców 

(miejsce: boisko sportowe przy świetlicy w Lubczy) 

6.05.2018r.- udział w Gminnych Obchodach Dnia Strażaka, które odbyły się w Więcborku. 

Przemarsz, Msza św. oraz uroczysty apel na placu przy remizie OSP w Więcborku 

8.05.2018r. - spotkanie z przedstawicielkami Zarządów Wspólnot Mieszkaniowych Gdańska 

1 oraz Al. 600-lecia 2 dot. dalszej kontynuacji wspólnej inwestycji dot. utwardzenia terenu 

przy wspomnianych nieruchomościach (miejsce: gabinet Burmistrza) oraz udział w spotkaniu 

na którym zostało podpisane porozumienie z firmę Eggersmann oraz Uniwersytetem 

Technologiczno-Przyrodniczym w Bydgoszczy, Zespołem Szkół Ponadpodstawowych  

w Sępólnie Krajeńskim oraz Powiatem Sępoleńskim o współpracy (miejsce: Inkubator 

Przedsiębiorczości w Sępólnie Krajeńskim). 

9.05.2018r.- spotkanie z dyr. Zarządu Drogowego w Sępólnie Krajeńskim Panem Edwinem 

Eckertem – omówienie spraw bieżących dotyczących dróg powiatowych na terenie gminy 

Więcbork (miejsce: gabinet Burmistrza), a także spotkanie z kierownikiem RDW w Tucholi 

Panem Januszem Dąbka – omówienie spraw bieżących dot. m.in. przebiegu inwestycji przy 

skrzyżowaniu dróg wojewódzkich 241 i 242, dalszych prac związanych z utwardzeniem placu 

przy cmentarzu komunalnym przez Gminę Więcbork, remontu nawierzchni drogi 

wojewódzkiej 241 w Więcborku tzn. ul. Mickiewicza i ul. Pocztowej (miejsce: gabinet 

Burmistrza). Ponadto tego dnia Burmistrz Więcborka odbył spotkanie z dyr. BOOS Panią 

Danutą Zawidzką w sprawie organizacji opieki przedszkolnej w Więcborku oraz klubu 

dziecięcego (miejsce: gabinet Burmistrza) 

10.05.2018r. - spotkanie z V-ce Marszałkiem Zbigniewem Ostrowskim ws. obwodnicy 

Więcborka Studium techniczno-ekonomiczno-środowiskowe wraz z koncepcjami przebiegu 

obwodnicy + decyzja środowiskowa, remontów dróg wojewódzkich oraz ścieżki pieszo-

rowerowej na terenie gminy Więcbork, inwestycji dot. przebudowy budynku „Starej Remizy” 

na salę edukacyjną wraz z siedzibą KPK (miejsce: UM w Toruniu) 

11.05.2018r. - spotkanie z Prezesem KS Basket 25 Panem Czesławem Woźniakiem, 

trenerem dziewczynek sekcji koszykówki Panią Beatą Kuczerepą oraz Panem Tomaszem 

Bondarczykiem. Sprawy poruszone, to dalsze funkcjonowanie sekcji koszykówki na terenie 

Więcborka w ramach rozpoczętego w roku szkolnym 2017/2018 oraz możliwość 

zorganizowania na terenie Więcborka zgrupowania dziewcząt uczestniczących w projekcie  

z terenu Województwa Kujawsko-Pomorskiego (miejsce: gabinet Burmistrza) 

14.05.2018r. - udział w posiedzeniu Komisji Rewizyjnej RM w Więcborku (miejsce: biuro 

Przewodniczącej RM w Więcborku) 

15.05.2018r. - uroczyste obchody Imienin Przedszkola Gminnego „Niezapominajka” 

(miejsce: Przedszkole Gminne „Niezapominajka” w Więcborku) oraz udział w Walnym 

Zebraniu Członków Stowarzyszenia „Szpital Wspólnym Dobrem” (miejsce: Szpital 

Powiatowy w Więcborku) 
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16.05.2018r. - spotkanie dyr. MGOPS Pan Tomaszem Siekierką, z-ca dyr. MGOPS Panią 

Izabelą Szmaglińską, z-ca Burmistrza Panem Jackiem Masztakowskim – dot. Klubu Seniora i 

spraw organizacyjnych związanych z jego funkcjonowaniem w nowym wyremontowanym 

budynku przy UM w Więcborku (miejsce: gabinet Burmistrza). W tym dniu Burmistrz 

Więcborka wziął również udział w Konwencie Powiatu Sępoleńskiego. Tematyka: to m.in. 

organizacja Nadzwyczajnej Sesji Powiatu Sępoleńskiego z okazji obchodów 100 rocznicy 

odzyskania niepodległości, dożynki Powiatowo-Gminne 2018, ASF (spadek liczebności 

dzików z 0,52 do 0,34) (miejsce: gabinet Burmistrza). 

17.05.2018r. - spotkanie z Zarządem Wspólnoty Mieszkaniowej „Powstańców 

Wielkopolskich 5” – sprawa dot. funkcjonowania gminnego parkingu przy bloku Wspólnoty 

(miejsce: gabinet Burmistrza) oraz udział w posiedzeniu Rady Nadzorczej ZGK w Więcborku 

– tematyka to m.in. analiza finansowa za 3 m-ce, inwestycje w 2018 roku, sprawy bieżące w 

tym inwestycja SUW w Sypniewie  (miejsce: siedziba  ZGK w Więcborku) i Powiatowych 

obchodach Dnia Strażaka miejsce: (miejsce: plac PSP w Sępólnie Krajeńskim oraz Pałac  

w Runowie Krajeńskim) 

18.05.2018r. - udział w Biegu Wiosny organizowanym przez MGLKS „Grom” Więcbork. 

W zawodach wzięło udział kilkaset dzieci ze szkół gminy Więcbork (miejsce: Stadion 

Miejski w Więcborku). 

21.05.2018r. - udział w otwarciu wystawy Pana Zenona Radeckiego „Orzeł władców  

i państwa polskiego na przestrzeni wieków” w MGBP w Więcborku. Wystawę odwiedziły 

dzieci ze SP nr 2 w Więcborku, którym Pan Zenon opowiedział historię godła polskiego na 

przestrzeni lat (miejsce: MGBP w Więcborku). W tym dniu Burmistrz wziął też udział  

w posiedzeniu Rady Decyzyjnej LGD „Nasza Krajna” (miejsce: siedziba LGD w Sępólnie 

Krajeńskim). 

24.05.2018r. - posiedzenie Zarządu Powiatowego Związku OSP w Sępólnie Krajeńskim, na 

którym zadecydowano o podziale środków z Ministerstwa Sprawiedliwości dla Gminnych 

OSP (miejsce: Gmina Więcbork 56 961,63zł) (siedziba Zarządu Powiatowego ZOSP  

w Sępólnie Krajeńskim) oraz udział w Gminnych Obchodach Dnia Matki zorganizowanych 

przez Gminne KGW (miejsce: remiza OSP w Sypniewie). 

25.05.2018r. - udział w spektaklu „My dzieci z dworca ZOO” dla młodzieży szkół 

ponadgimnazjalnych w Więcborku w ramach profilaktyki uzależnień. Organizatorem było 

Stowarzyszenie „Kierunek Więcbork” (miejsce: sala kinowa MGOK w Więcborku) oraz 

udział w posiedzeniu Komisji Rolnictwa RM w Więcborku (miejsce: wizja lokalna na ul. 

Leśnej w Wituni, następnie sala Krajeńska w MGOK w Więcborku). 

26.05.2018r. - udział w festynie rodzinnym w SP nr 1 w Więcborku „Rodzina, Tradycja, 

Patriotyzm”  (miejsce: plac – boisko SP nr 1). Tego dnia Zastępca Burmistrza Więcborka 

uczestniczył w obchodach 50-lecia pożycia małżeńskiego Państwa Bernadetty i Edwarda 

Rakowskich (miejsce: restauracja Pod Koroną w Więcborku). 

28.05.2018r. - udział w posiedzeniu Komitetu Sterującego ORSG Powiatu Sępoleńskiego 

(miejsce: gabinet Starosty Sępoleńskiego) oraz wyjazd do Sępólna Krajeńskiego celem 

złożenia podpisu pod aktem notarialnym dot. zamiany nieruchomości pomiędzy Gminą 

Więcbork a osobami fizycznymi (miejsce: Kancelaria Notarialna w Sępólnie Krajeńskim)  

i udział w posiedzeniu Komisji Oświaty RM w Więcborku (miejsce: biuro Przewodniczącej 

RM w Więcborku). Tego dnia Burmistrz Więcborka odbył również spotkanie informacyjne 
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dla rodziców dzieci przedszkolnych dot. organizacji roku szkolnego 2018/2019 w Więcborku 

w związku z utworzeniem Klubu Dziecięcego (miejsce: Przedszkole Gminne w Więcborku). 

29.05.2018r. - udział w V Paradzie Postaci Bajkowych organizowanej przez MGBP  

w Więcborku dla dzieci przedszkolnych z Gminy Więcbork (miejsce: Plac Jana Pawła II  

w Więcborku). Poza tym w tym dniu Burmistrz Więcborka wziął udział w posiedzeniu 

Komisji Budżetu RM w Więcborku (miejsce: sala Krajeńska MGOK w Więcborku) oraz,  

w  spotkaniu autorskim Państwa Ewy i Pawła Piątek z Czarmunia połączonym z promocją 

książki „Pasieka Dredziarza” i krótkim koncertem zespołu „Magda nie lubi metronomu”.  

W trakcie tegoż spotkania Burmistrz wysłuchał też koncertu Tima Macmillana oraz Rachel 

Snow z Australii (miejsce: sala lustrzana MGOK w Więcborku). 

30.05.2018r.- udział w Dniu Dziecka zorganizowanym przez Szkołę Podstawową w Runowie 

Krajeńskim. 

Informacje o przetargach: 

 14.05.2018r. została podpisana umowa na wykonanie zadania dotyczącego „budowy 

rekreacyjno-turystycznej” przy Promenadzie w Więcborku obręb Śmiłowo. Szacunkowa 

wartość zamówienia, to 125.234,26 zł brutto, natomiast wartość uzyskana  

w przetargu – 119.715,90 zł brutto. Termin wykonania zadnia – 15 czerwca 2018r. 

 W miesiącu mają rozstrzygnięto przetarg i podpisano umowę na dostawę gruzu 

budowlanego. Przetarg ogłoszona na dostawę 5 tys. ton gruzo-betonu. Kwota 

zabezpieczona na ten cel w budżecie Gminy 239.850,00 zł. Złożona została jedna oferta 

na ww. kwotę. 

 29.05.2018r. podpisano umowy z wykonawcami na budowę infrastruktury rekreacyjno-

turystycznej na terenie gminy Więcbork. Zamówienie podzielone było na trzy części tj.: 

budowę siłowni zewnętrznych we wsi Witunia, Runowo Krajeńskie oraz na plaży 

miejskiej w Więcborku oraz zagospodarowanie nabrzeża jeziora Głęboczek Duży  

w miejscowości Czarmuń /plac zabaw toaleta przenośna/. + zagospodarowanie terenu 

przy jeziorze Głęboczek Duży w miejscowości Czarmuń /wiata drewniana, ogrodzenie 

drewniane, kosz drewniany do segregacji śmieci/. Na pierwszą cześć zadnia wpłynęły 

dwie oferty na drugą jedna oferta i na trzecia część również jedna oferta. Sumarycznie 

złożone oferty mieszczą się w kwotach wcześniej zabezpieczonych w budżecie Gminy 

Więcbork na ww. cele. Termin wykonania zadań to 22 czerwca br. 

 Ogłoszony został również przetarg na termomodernizację budynku Szkoły Podstawowej  

z Oddziałami Integracyjnymi w Jastrzębcu. Szacunkowa wartość zamówienia to 

334.472,56 zł / wysokość dofinansowania z budżetu Wojewody Kuj. - Pom. 169.750,00 

zł./. Przetarg ogłoszony został 25.05.2018r., składanie ofert do 12 czerwca 2018r. Termin 

wykonania zadania – 30.09.2018r. 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

Radny Jan Antczak prosił, by Burmistrz rozwinął nieco temat wizyty u Marszałka 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego i kwestii dotyczących budowy obwodnicy oraz 

siedziby Krajeńskiego Parku Krajobrazowego. 

Burmistrz Więcborka odpowiedział, że dwa bądź trzy lata temu poinformował radnych, że 

udało się wpisać  obwodnicę Więcborka do planu Spójności  Komunikacji województwa 

kujawsko-pomorskiego. Był to istotny fakt, choć wszyscy mieli świadomość, że nie jest on 



7 
 

jednoznaczny z tym, że dana inwestycja zostanie wykonana i to w określonym terminie. 

Dokument ma charakter planistyczny, porównywalny z planami odnowy miejscowości, które 

Rada Miejska przyjmowała swego czasu, a które to miały służyć możliwości ubiegania się  

o środki zewnętrzne na przedsięwzięcia w nich zawarte. Marszałek powiedział otwarcie,  

że w tej perspektywie finansowej nie ma szans na realizację tejże obwodnicy. Długo w tym 

temacie rozmawiano i ustalono, że jeżeli mamy zamiar realizować tą inwestycję, to co 

najmniej w budżecie roku 2019 Gmina Więcbork powinna zawrzeć przygotowanie Studium 

Techniczno-Ekonomiczno-Środowiskowego wraz z koncepcjami przebiegu obwodnicy 

zakończone wydaniem decyzji środowiskowej. Wielką niewiadomą na dziś jest to, jakie 

środki otrzyma Polska w nowej perspektywie finansowej i na co one będą przeznaczone. Dziś 

pojawiają się doniesienia medialne, że pula tych środków będzie mniejsza, pozostaje pytanie 

o ile. Drugie pytanie i niewiadoma, to jakie priorytety zostaną wpisane i co uda się 

wynegocjować z Komisja Europejską. Na dziś dokumentem jest Plan Spójności, natomiast 

nikt nie jest w stanie powiedzieć, czy w przyszłości ten dokument będzie wymagany, czy 

będzie potrzebny inny dokument. Jeżeli Gmina zamierza podjąć ten temat, to  

w przyszłorocznym budżecie trzeba przewidzieć zlecenie dokumentacji, o której mowa 

powyżej i mieć świadomość tego, że okres jej przygotowania to przynajmniej dwa lata. 

Odnosząc się do drugiego pytania radnego tj. budowy siedziby KPK Burmistrz wskazał, że 

wyraził na wspomnianym spotkaniu swoje niezadowolenie z dotychczasowego przebiegu 

tejże inwestycji. Krajeński Park startował w konkursie w ramach którego miał pozyskać 

środki na ww. inwestycję. Niestety rozstrzygnięcie konkursu nie było korzystne dla KPK, 

gdyż ten nie otrzymał zakładanych środków. Ogłoszono kolejny konkurs, który rozstrzygnięty 

zostanie w czerwcu 2018r. Jeżeli to rozstrzygnięcie będzie korzystne dla KPK, należy mieć na 

uwadze to, że termin podpisania umów i realizacji samej inwestycji może nastąpić jesienią br. 

Na spotkaniu rozmawiano również o tym, że jeżeli Marszałek podejmie decyzję, bo pewne 

rzeczy w ramach środków wkładu własnego, o ile takie zostały zabezpieczone, mogą być już 

w ramach inwestycji rozpoczęte. Burmistrz podkreślał na spotkaniu, że bardzo zależy mu na 

tym, aby przedmiotowa inwestycja została zrealizowana w jak najszybszym czasie. 

Przewodnicząca RM dopowiedziała, że w kwestii tej inwestycji, jak i wielu innych 

problemem jest wzrost kosztów. Teoretycznie zabukowane było 800.000,00 zł, póki co,  

co najmniej 1.100.000,00 zł wynosi kwota kosztorysowa. Nawet przy pozytywnym wyniku 

konkursu do końca bieżącego roku nie da rady rozpocząć inwestycji. 

Radny Ryszard Kałaczyński nawiązując do kwestii budowy obwodnicy zwrócił uwagę,  

by z rozwagą podchodzić do wydawania decyzji o warunkach zabudowy i sprzedaży działek 

na terenach, które mogą w przyszłości być trasą przebiegu obwodnicy. Radny chciałby 

uniknąć sytuacji wzrostu kosztów przedmiotowej inwestycji, gdyby zaszła konieczność 

wywłaszczania mieszkańców, którzy w tej lokalizacji wcześniej wybudowali swoje domy. 

Mówił również o konieczności odwodnienia ulicy Mickiewicza w Więcborku, gdzie brakuje 

studzienek w nawierzchni jezdni. Może warto byłoby ten problem zgłosić przed planowanym 

przez Zarząd Dróg Wojewódzkich, remontem nawierzchni jezdni. Podobny problem jest na 

ulicy Hallera i Pocztowej w Więcborku, gdzie podczas intensywnych opadów woda nie ma 

gdzie odpłynąć. 

Przewodnicząca RM wskazała, że sytuacje zalewania posesji przez wody opadowe mają 

również miejsce na ulicy Strzeleckiej w Więcborku. Jest to efekt źle wyprofilowanej 

nawierzchni ulicy. Woda zalewa tam wejście do budynku posesji i przy większej ulewie 

pojawiają się worki z piaskiem.  
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Burmistrz Więcborka podał też informację o przetargu na znakowanie poziome przejść dla 

pieszych, który co roku ogłasza Zarząd Dróg Wojewódzkich. Zarząd Drogowy zabezpieczył 

na ten cel kwotę 150.000,00 zł, wpłynęła jedna oferta na kwotę 281.000,00 zł. przetarg 

zostanie unieważniony i ogłoszony ponownie ale ten przykład daje obraz tego, jak wzrosły 

ceny wykonawstwa.   

Przewodnicząca RM w kontekście planowanych budowli siłowni napowietrznych mówiła  

o wykonanej inwestycji budowy placu zabaw w Śmiłowie. Zgłosiła, że przy okazji wykonania 

tego zadania poważnie uszkodzono korzenie drzew. Przyjmuje, że pewnie inaczej nie dało się 

tego wykonać ale pozostaje pytanie, co w sytuacji, kiedy drzewa te zaczną obumierać? Kto  

i kiedy będzie podejmował decyzję o ich wycince i ewentualnie ponosił konsekwencje? 

Mówimy tu o zagrożeniu, a wprowadza się kolejne zadanie, które wiązać się będzie  

z kolejnym niebezpieczeństwem. Na pewno zajdzie konieczność wybrania ziemi, która jest 

zbiorowiskiem korzeni drzew, te zostaną uszkodzone, a w konsekwencji ucierpi samo 

drzewo. 

Burmistrz  Więcborka przyznał, że nic w tym temacie nie wie, ale zainteresuje się sprawa  

i wówczas udzieli odpowiedzi. 

Ad. 7 Interpelacje i zapytania radnych. 

1. Radna Beata Lida  zgłosiła cztery interpelacje. Pierwsza z nich dotyczyła nadania nazwy 

rondu, które powstało przy Cmentarzu Komunalnym w Więcborku na drodze 

wojewódzkiej. Proponowała, by nazwa ta była taką, która nie wymusi w przyszłości 

dokonywania zmian. W związku z tym, że inwestycja powstała na trasie do Runowa 

Krajeńskiego postulowała rozważenie kandydatury Ignacego Mościckiego z racji 

bliskości ronda z byłą rezydencją ww.  

 Druga interpelacja podnosiła kwestię podwyższenia uposażenia sołtysów z terenu gminy 

Więcbork. W tym celu poprosiła Burmistrz o dokonanie analizy finansowej do 

przyszłorocznego budżetu Gminy Więcbork i zweryfikowanie możliwości zwiększenia 

poborów sołtysów. Mimo tego, że sołtys to funkcja społeczna, ma on coraz więcej 

obowiązków do wypełnienia, czego przykładem są ostatnie zmiany w prawie łowieckim, 

nakładające na sołtysów kompetencję udziału w szacowaniu szkód na terenach rolniczych. 

Należy się liczyć z tym, że jeżeli nie będzie odpowiedniej gratyfikacji pracy sołtysa, 

chętnych do piastowania tej funkcji nie będzie. 

 W trzeciej interpelacji radna wskazywała na konieczność wykoszenia traw na 

poboczach dróg gminnych i powiatowych znacząco utrudniających widoczność  

i stwarzających ogromne zagrożenie dla użytkowników dróg. Ponowiła przy tej okazji 

prośbę o wzięcie pod uwagę koncepcji zawierania umów z rolnikami, którzy dysponują 

odpowiednim sprzętem i mogliby oczyszczać pobocza. Ta forma działania sprawdziła się 

w okresie zimowym jeżeli chodzi o odśnieżanie dróg, zatem mogłaby i w okresie letnim 

być skuteczną formą bieżącego utrzymania poboczy dróg we właściwym stanie. To 

rozwiązanie dotyczy zarówno dróg gminnych, jak i powiatowych.   

 Czwarta interpelacja radnej  dotyczyła możliwości zakupu samochodu strażackiego dla 

OSP Pęperzyn. Temat jest przerabiany od czterech lat i wszyscy znają problem. 

Podkreśliła przy tym, że jeżeli nawet są strażacy ochotnicy, brak auta powoduje, że nie 

wiadomo, co by się działo nikt ich do niczego nie zadysponuje. Dziś jeszcze ci 

„ochotnicy” są ale jutro może ich nie być. Prosiła o podjęcie działań przez Burmistrza 

Więcborka i Skarbnik Gminy Więcbork w kierunku znalezienia środków, w budżecie na 

ww. cel. 
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2. Radny Stanisław Posieczek interpelował w sprawie obniżki stawki za pobór wody od 

mieszkańców sołectwa Sypniewo, za ostatnie dwa miesiące w związku z jej jakością. 

Proponowana obniżka to 20% odpłatności z 1m³.  

 Radny ponowił też interpelację dotyczącą drogi powiatowej na odcinku Dorotowo-

Stebionek. Należałoby tam nawieźć kruszywa uzupełnić powstałe zagłębienia i wyrównać 

nawierzchnię równiarką. 

3. Radna Anna Łańska  zwróciła się do Wicestarosty Powiatu w kwestii informacji na temat 

destruktu, który miał trafić na drogi gminy Więcbork. Na sesji w listopadzie 2017r. 

Starosta mówił o 1000 ton tego materiału drogowego, które miał otrzymać Powiat i tym, 

że w roku 2018 zostanie on rozdysponowany pomiędzy Gminę Więcbork oraz Sośno.  

Z informacji, które uzyskała wynika, że 400 ton destruktu zostało przekazane na cele 

Gminy Sośno, chciałby zatem otrzymać informację, kiedy taki destrukt i w jakiej ilości 

otrzyma Gmina Więcbork.  

4. Radny Andrzej Wenda zgłosił, że w miejscowości Lubcza na skraju drogi powiatowej 

powstało spore urwisko i stanowi spore zagrożenie dla kierowców. 

5. Radny Stanisław Piłka mówił o konieczności wykoszenia poboczy drogi wojewódzkiej 

relacji Runowo Krajeńskie - Borzyszkowo przy alei Dębowej. Stan ten utrudnia manewr 

wymijania samochodów ciężarowych. Prosił o interwencję Burmistrza Więcborka w tej 

sprawie. 

6. Radny Jan Antczak przychylił się do wniosku radnej Beaty Lidy o nazwanie ronda im.  

Prezydenta RP Ignacego Mościckiego.  

7. Radna Grażyna Witczak mówiła o potrzebie zweryfikowania przyłączy kanalizacyjnych 

na terenie Więcborka. Okazuje się, że cały czas pojawiają się przypadki, kiedy albo ktoś 

nie jest podłączony do kanalizacji w ogóle albo nie ma takiej możliwości i ma  

nieszczelne szambo. Zdarzają się też sytuacje, kiedy w kanalizacji deszczowej pojawiają 

się ścieki. Pytała, czy w tym zakresie planowane są jakieś kontrole. 

 

 

Ad.8 Przyjęcie sprawozdań finansowych jednostek gminnych oraz sprawozdania  

z wykonania budżetu Gminy Więcbork za 2017 rok wraz z informacją o stanie mienia za rok 

2017: 

 

W tej części obrad głos zabrał Burmistrz Więcborka przedkładając Radzie Miejskiej 

informację o przebiegu realizacji budżetu Gminy w roku 2017 zwracając uwagę na 

najistotniejsze dane jego wykonania. Uzupełnieniem wystąpienia była prezentacja 

multimedialna odnosząca się szczegółowo do wskaźników zrealizowanego planu 

finansowego na przestrzeni lat ubiegłych obecnej kadencji i roku 2017, a także 

inwestycji sfinalizowanych w ww. czasie. Cyt.: 

 

„Pani Przewodnicząca! 

Wysoka Rado! 

Zaproszeni Goście! 

 

 Szanowni Radni!  

 Przed Wami sprawozdanie opisowe z wykonania Budżetu Gminy Więcbork za rok 

2017. Budżet uchwalony decyzją Wysokiej Rady dnia 21 grudnia 2016 roku. 
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 Najważniejsze liczby dotyczące budżetu za 2017 rok: 

- zaplanowane na dzień 01.01.2017 roku: - dochody 53 746 106,00zł  

       - wydatki  54 683 106,00zł 

       - deficyt          937 000,00zł 

- wykonanie na dzień 31.12.2017 roku:  - dochody 53 990 102,69zł  

       - wydatki   52 552 898,63zł 

       - nadwyżka 1 437 204,06zł. 

 Zadłużenie zostało zmniejszone z 17 041 320,45zł na koniec 2016 roku do 

15 956 615,57zł na koniec 2017 roku (czyli o kwotę 1 084 704,88zł). 

 

 Wydatki zostały zrealizowane i wykonane pod względem merytorycznym. 

 

 Prowadzona była oszczędna polityka finansowa dotycząca wydatków w rozdziale 

75023 – czyli Urząd Gminy. Przy rosnącej presji płacowej udało się nie zwiększyć wydatków 

w administracji. Działania które zostały podjęte i są kontynuowane to m.in. racjonalizacja 

zatrudnienia – brak sekretarza, to nie tylko oszczędności ale również zwiększony zakres prac 

Z-cy Burmistrza i Burmistrza, racjonalizacja wydatków związanych z podróżami służbowymi 

i ryczałtami (tu m.in. brak rozliczania finansowego przeze mnie podróży służbowych na 

terenie Powiatu).  

 Rok 2017 to podjęcie kluczowych decyzji dotyczących rozwoju naszej Gminy, 

możliwości rozwoju przedsiębiorczości oraz rozszerzenie oferty dla naszych mieszkańców 

poprzez:  

- przystąpienie i podpisanie listu intencyjnego z KZN dot. przystąpienia Gminy Więcbork do 

rządowego programu Mieszkanie + 

- podjęcie decyzji dot. utworzenia w Więcborku Klubu Dziecięcego wpisującego się  

w program rządowy Maluch + 

- realizacja polityki senioralnej poprzez przebudowa, rozbudowa oraz zmiana sposobu 

użytkowania budynku gospodarczego na klub samopomocy dla mieszkańców Gminy 

Więcbork. Realizacja inwestycji dofinansowanej kwotą prawie 2 000 000 zł wpisuję się 

również w rządowy program Senior + 

- podpisanie listu intencyjnego z Polską Spółką Gazownictwa oddział w Bydgoszczy,  

w sprawie gazyfikacji Więcborka. 

 Przez cały 2017 rok duży nacisk został położony na inwestycje drogowe. Jak 

wielokrotnie podkreślałem realizacja tego zakresu działalności gminy była, jest i będzie dla 

mnie priorytetem. 

  

 Za każdą z tych inwestycji stoi człowiek, mieszkaniec naszej Gminy. Malkontenci 

mówią, że dlaczego tyle rozproszonych inwestycji, czy nie lepiej zrobić jedną dużą 

inwestycję? Analizowałem ten temat wielokrotnie, również na zebraniach sołeckich. Jednak 

przeznaczając środki na jedną dużą inwestycję rozwiązujemy problemy tylko małej części 

mieszkańców, w jednym miejscu a moim celem jest zrównoważony rozwój całej Gminy dla 

dobra wszystkich mieszkańców. 

 Inwestycje realizowane były racjonalnie i oszczędnie m.in. poprzez postępowania 

przetargowe, zapytania o cenę. 
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 Rok 2017 był rokiem trudnym. Aura pogodowa nie sprzyjała naszym rolnikom, nie 

sprzyjała również naszym drogom gruntowym. Jednak dzięki wyrozumiałości zarówno 

mieszkańców jak również radnym (w sprawie decyzji finansowych)  

w większości sytuacja została opanowana. Zeszłoroczna nawałnica również pokazała, że 

pracownicy Gminy, jednostki podległe Urzędowi, sołtysi i mieszkańcy sołectw, jednostki 

OSP i wiele innych służb potrafią razem sprawnie współpracować i nieść pomoc osobom 

poszkodowanym, osobom w potrzebie i to nie tyko na terenie naszej Gminy ale również poza 

nią. 

 

 Reasumując: zadłużenie spadło o ponad 1 milion złotych, wzrost wydatków 

inwestycyjnych w porównaniu do roku 2016 o ponad 1 milion złotych do ponad 4 138 000 

złotych. Wzrost wydatków związanych z inwestycjami i utrzymaniem dróg  

z kwoty 1 754 000zł do kwoty 3 566 000zł. 

       

 Pani Przewodnicząca! 

 Wysoka Rado! 

 Chciałbym podziękować wszystkim pracownikom Urzędu Miejskiego za 

zaangażowanie w realizacji zadań budżetu 2017 roku. W szczególności dziękuję Pani Alinie 

Kruk – Skarbnikowi Gminy Więcbork, Panu Jackowi Masztakowskiemu oraz kierownikom 

referatów i dyrektorom jednostek Gminy Więcbork. 

 Dziękuję również wszystkim Radnym Rady Miejskiej w Więcborku za merytoryczną 

dyskusję, wsparcie oraz działania podejmowane wspólnie na rzecz mieszkańców naszej 

Gminy.” – koniec cytatu 

 

 

Przewodnicząca RM po wysłuchaniu wystąpienia Burmistrza Więcborka przypomniała, że 

podejmowane jest absolutorium za wykonanie budżetu Gminy Więcbork w roku 2017, nie zaś 

za kadencję. Niemniej jednak warto się pochwalić. 

 

Radny Wojciech Janicki uważał, że sposób zaprezentowania wskaźników wykonania 

budżetu w odwołaniu do lat ubiegłych i ich graficzna prezentacja, osobiście bardzo mu się 

spodobała. Był to dla niego jasny i czytelny obraz przebiegu realizacji budżetu  

i życzyłby sobie, żeby każdy burmistrz w taki sposób tą problematykę omawiał.  

 

Kserokopie Opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej oraz Uchwała i wniosek Komisji 

Rewizyjnej w sprawie absolutorium, o których mowa poniżej, radni otrzymali w 

materiałach na sesję 

 

 

g) Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu wraz z 

informacją o stanie mienia Gminy - Uchwała Nr 18/S/2017 Składu Orzekającego  

Nr 1 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 23 kwietnia 2018r.  

w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Burmistrza Więcborka sprawozdaniu z 

wykonania budżetu Gminy Więcbork za 2017 rok wraz z załączoną informacją o stanie 
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mienia Gminy stanowi Załącznik Nr 1 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze 

RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork/. 

 

h) Opinia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Więcborku dotycząca wniosku  

w sprawie absolutorium – Opinia przedstawiona została Radzie Miejskiej przez 

Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Więcborku i stanowi 

Załącznik Nr 2 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM oraz stronie BIP 

Gminy Więcbork/ 

 

i) Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej – 

Uchwała Nr 12/Kr/2018 Składu Orzekającego Nr 1 Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Bydgoszczy z dnia 21 maja 2018r. w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej w Więcborku w sprawie absolutorium dla Burmistrza Więcborka  

z tytułu wykonania budżetu Gminy Więcbork za 2017r. odczytana została również przez 

Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej RM w Więcborku i stanowi Załącznik  

Nr 3 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM oraz stronie BIP Gminy 

Więcbork/. 

 

j) Dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Więcbork za 2017r.  

i sprawozdaniami z wykonania planów finansowych jednostek samorządowych.   

 

Radna Beata Lida mając na uwadze realizację budżetu Gminy Więcbork za rok 2017 

przytoczyła stwierdzenie z którym się spotkała, a mianowicie cyt.: „ że Rada Miejska  

z Burmistrzem Więcborka przez te cztery lata nie podjęli żadnych działań, gdyż nie 

ryzykowali brania kredytów na duże inwestycje” – koniec cytatu.  Jej zdaniem wizualizacja 

przez Burmistrza tego, co zostało zrobione, to namacalny przykład tego, że Rada 

podejmowała racjonalne decyzje na miarę środków budżetu Gminy Więcbork. Jest 

przeciwniczką działań pt. „zastaw się, a postaw się”. Według niej, to co zadziało się  

w roku 2017 i wcześniej, to działania tej Rady, gdyż to ona jest organem uchwałodawczym, a 

Burmistrz składa propozycję i wykonuje działania przez nią zatwierdzone. Kończąc 

wypowiedź podziękowała Burmistrzowi Więcborka. 

 

Radny Władysław Rembelski powiedział, że analizując sprawozdanie opisowe  

z wykonania budżetu za 2017 rok, bilans wykonania budżetu i bilanse jednostek 

budżetowych, jak również oglądając prezentację przygotowaną przez  Burmistrza, należy 

stwierdzić, że budżet który organ stanowiący uchwalił na rok 2017, został wykonany przez 

organ wykonawczy tj. Burmistrza, prawidłowo. Dochody zaplanowane przez Radę na 

wniosek Burmistrza zostały zrealizowane ponad plan 0,45% więcej niż planowano. 

Wydatków, co prawda nie wykonano w stu procentach, a w 97,5%, czyli  

o 2,5% mniej ale należy zwrócić uwagę, że rzeczowo i merytorycznie wszystkie zadania 

określone przepisami prawa w roku 2017 zostały wykonane. Podkreślić należy, że zadłużenie 

długoterminowe w stosunku do roku ubiegłego zmalało o 1.000.000,00 zł. Efektem tego  

w latach przyszłych, będą realizowane niższe wydatki bieżące. Kolejną istotną rzeczą jest to, 

że co prawda skumulowany wynik z wykonania budżetu jest ujemny ale ta liczba ujemna  

w stosunku do roku ubiegłego zmalała o 2.000.000,00 zł. W budżecie roku 2017 realizowano 

ogrom inwestycji. Zaplanowano ich łącznie pięćdziesiąt trzy pozycje i wszystkie one zostały 
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zrealizowane. Cieszy fakt, że w tych inwestycjach, znalazły się również takie 

przedsięwzięcia, które przygotowały grunt do działań na lata kolejne w postaci 

przygotowanych dokumentacji technicznych. Zarówno Regionalna Izba Obrachunkowa do 

sprawozdań oraz opinii i wniosku Komisji Rewizyjnej wydała opinię pozytywną. Sama 

Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej w Więcborku ustosunkowała się pozytywnie do realizacji 

budżetu w roku 2017 i sprawozdań jednostek  gminnych. W związku z powyższym radny 

stwierdził, że będzie głosował za przyjęciem sprawozdań finansowych z wykonania budżetu  

i udzieleniem absolutorium Burmistrzowi Więcborka za rok 2017. Życzył też Burmistrzowi 

Więcborka, żeby w takim stopniu zrealizował budżet Gminy Więcbork zaplanowany na rok 

2018. 

 

Radna Anna Łańska przychylając się do głosów swoich przedmówców mówiła, że już po 

raz czwarty w bieżącej kadencji Radni będą podejmować uchwałę w sprawie udzielenia 

absolutorium Burmistrzowi Więcborka p. Waldemarowi Kuszewskiemu z wykonania budżetu 

za rok 2017. Ten budżet był trudnym budżetem nie tylko ze względów finansowych ale  

z powodu zmagań Gminy ze skutkami nawałnicy, jaka przeszła przez gminę Więcbork  

w miesiącu sierpniu. Początkowo na rok 2017 zakładany był deficyt budżetowy ale na koniec 

roku budżetowego zamknięto go nadwyżką. Radna powiedziała, że mówi o tym dlatego, iż 

pojawiły się głosy „o przejadaniu budżetu w Gminie Więcbork”. Dziwi ją jednak fakt, że 

opinie takie pochodzą od osób, które sprawowanie funkcji publicznych zakończyli 

koniecznością wprowadzenia w jednostkach samorządu terytorialnego programu 

naprawczego albo wysokim zadłużeniem. Radni zdają sobie sprawę z ogromu potrzeb 

stojących przed Gminąi wiedzą doskonale, debatując nad uchwałami finansowymi, jak 

szalenie trudno jest spełnić oczekiwania, jednocześnie dbając o finanse publiczne. Radni 

wielokrotnie o tym dyskutują i za te finanse odpowiadają. Burmistrz Więcborka mówił  

o drogach, a i radni wiedzą, jak wiele jest jeszcze do zrobienia na tym odcinku. Można jednak 

śmiało stwierdzić, że w tej materii dokładają wszelkich starań, o czym może świadczyć 

wysokość środków finansowych na ten cel, o których mówił Burmistrz Więcborka. Irytuje 

niemożność wpływu na pewne kwestie, a konkretnie na ogłaszanie konkursów np. przez 

Urząd Marszałkowski w Toruniu, a precyzyjnie rzecz ujmując na brak ich ogłaszania. Po raz 

kolejny radni zdają sobie sprawę, że zaplanowane inwestycje są zagrożone z uwagi na 

opieszałość władz województwa kujawsko-pomorskiego. Innym czynnikiem mającym wpływ 

na inwestycje jest wzrost cen  na rynku związany miedzy innymi z inwestycjami drogowymi, 

których wspomniał Burmistrz Więcborka. Chciano, by zrobić jak najwięcej ale tak jak  

w budżetach domowych należy mierzyć siły na zamiary i patrzeć na kondycję finansów 

Gminy. Radna uważała też, że obecna polityka racjonalizacji wydatków budżetowych 

prowadzona w obecnej kadencji daje Gminie Więcbork pewien komfort funkcjonowania na 

kolejne lata. Wie też, że kolejne ogłaszane konkursy będą wymagały zaangażowania środków 

własnych, dlatego też tak ważne jest, aby finanse gminne były prowadzone tak jak dotychczas 

– mądrze, racjonalnie stabilnie. Obserwując działania Burmistrza i podległych mu służb duży 

nacisk kładziony jest na wykonanie zadań z pozoru drobnych, które były zaniedbane albo 

odkładane na później. Być może są one niewidoczne dla większości mieszkańców gminy 

Więcbork, natomiast dla zainteresowanych mają znaczenie wręcz strategiczne. Wiele działań 

podejmowanych jest nie tylko w sferze inwestycyjnej ale również społecznej, gdzie widać 
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zaangażowanie Urzędu i jednostek organizacyjnych. Wiele jest wydarzeń kulturalnych, 

historycznych, sportowych i integrujących społeczności lokalne, które wpływają na 

wizerunek gminy ale też Burmistrza, jako gospodarza i na Radnych, jako tych, którzy mają 

nadzór nad działaniami Burmistrza. Dziś nie dyskutuje się nad tym jaki był budżet ale nad 

poprawnością jego wykonania. Budżet został wykonany i zrealizowany prawidłowo, i na tej 

płaszczyźnie nie można mieć żadnych zastrzeżeń zwłaszcza po wysłuchaniu opinii 

Regionalnej Izby Obrachunkowej. Radna wyraziła nadzieję, że Rada Miejska kolejnej 

kadencji, również bez większych dylematów, będzie mogła udzielić Burmistrzowi Więcborka 

absolutorium w roku 2019 za rok 2018.  Podziękowała też Skarbnik Gminy Więcbork, 

pracownikom Urzędu Miejskiego w Więcborku i wszystkim którzy przyczynili się do tego, że 

ten budżet wygląda i będzie wyglądał na zewnątrz bardzo dobrze.  

 

Radny Jan Antczak również, jako sołtys, podziękował Skarbnik Gminy i Burmistrzowi 

Więcborka za wyodrębnienie funduszy sołeckich. Sołtysi na prawdę rozliczają te środki 

idealnie. Ubolewał tylko, że Burmistrz tak ogromne środki daje na drogi, a Marszałek 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego zamiast pomagać i przekazywać środki, oddaje je na 

koniec roku jako niewykorzystane.  

 

Przewodnicząca RM poprosiła o podanie opinii Komisji Budżetu i Finansów. 

 

Opinia Komisji Budżetu i Finansów – pozytywna 

 

k) Następnie Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego za 2017 rok. 

 

Na sali 14 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych     -0 radnych 

Wstrzymało się od głosu   - 0 

 

l) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej p. Jacek Kabattek przedstawił wniosek Komisji 

Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Więcborka – wniosek 

stanowi Załącznik Nr 4 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM oraz 

stronie BIP Gminy Więcbork/ 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie w sprawie udzielenia absolutorium 

Burmistrzowi Więcborka z tytułu wykonania budżetu Gminy Więcbork za 2017r. 

 

Na sali 14 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych     -0 radnych 

Wstrzymało się od głosu   - 0 

 

Przewodnicząca RM pogratulowała Burmistrzowi Więcborka, Skarbnik Gminy Więcbork  

i całej Radzie, że po raz kolejny udało się ten budżet zrealizować. Nikt nie miał wątpliwości 
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co do tego, że był to budżet rozsądny, zrównoważony, bo w końcu wspólnie przez dwanaście 

miesięcy współpracowali na jego formą. 

Burmistrz Więcborka raz jeszcze serdecznie podziękowała Radzie Miejskiej za udzielone 

jednogłośnie absolutorium.. Jest to dla niego ważny komunikat i wyzwanie nad tym by 

pracować dalej i pracować jeszcze lepiej. Podziękował też Radnym za  merytoryczną 

współpracę na komisjach, gdzie wspólnie wypracowywano stanowiska. Podziękowania 

skierował też pod adresem Skarbnik Gminy Więcbork, swojego Zastępcy, kierowników  

i dyrektorów jednostek gminnych oraz pracowników Urzędu Miejskiego  

w Więcborku, którzy realizowali wcześniej przyjęty - uchwalony budżet.  

Przewodnicząca RM ogłosiła dziesięciominutową przerwę w obradach. 

Poprzerwie obrady wznowiono. 

Ad. 9. Informację o stanie dróg po sezonie zimowym oraz planowanych działaniach 

zmierzających do poprawy sytuacji na tym odcinku przedstawił Kierownik Referatu 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg p. Tomasz Fifielski. 

 

Informacja stanowi Załącznik Nr 4 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM 

oraz stronie BIP Gminy Więcbork/ 

 

W tym miejscu Z uwagi na konieczność pilnej wysyłki uchwały w sprawie przyjęcia 

Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy Więcbork na lata 2017- 2023 Przewodnicząca 

RM poprosiła o przesunięcie tego punktu  i zrealizowanie go w danym momencie. Następnie 

zarządziła głosowanie nad dokonaną zmianą. 

Na sali 14 radnych 

Za zmianą głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się do głosu - 0 radnych 

 

Ad. 10 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy 

Więcbork na lata 2017- 2023 przedstawił Kierownik Referatu UM w Więcborku  

p. Michał Bąk. 

 

Lokalny Program Rewitalizacji dla Gminy Więcbork został opracowany na podstawie ustawy 

o samorządzie gminnym oraz w oparciu o Wytyczne w zakresie rewitalizacji w programach 

operacyjnych na lata 20142020 opracowane przez Ministerstwo Infrastruktury i Rozwoju, 

Zasady programowania przedsięwzięć rewitalizacyjnych w celu ubiegania się środki 

finansowe w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Kujawsko - 

Pomorskiego na lata 20142020 oraz Załącznika nr 1 do Regulaminu konkursu na 

przygotowanie lub aktualizację programów rewitalizacji. Lokalny Program Rewitalizacji to 

uchwalony przez Radę Miejską wieloletni program działań w sferze społecznej oraz 

przynajmniej jednej ze sfer: gospodarczej, przestrzenno funkcjonalnej, technicznej lub 

środowiskowej, który ma na celu wyprowadzenie obszarów rewitalizacji ze stanu 

kryzysowego oraz stworzenie warunków do ich zrównoważonego rozwoju. Lokalny Program 

Rewitalizacji stanowi narzędzie planowania, koordynowania i integrowania różnorodnych 

aktywności w ramach rewitalizacji. Celem opracowania lokalnego programu rewitalizacji jest 
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kompleksowy proces wyprowadzania ze stanu kryzysowego obszarów zdegradowanych 

poprzez działania całościowe integrujące na rzecz społeczności lokalnej przestrzeni i lokalnej 

gospodarki, skoncentrowane terytorialnie i prowadzone w sposób zaplanowany oraz 

zintegrowany. W Lokalnym Programie Rewitalizacji ujęto działania, które w najbliższych 

latach powinny zostać zrealizowane z wykorzystaniem środków unijnych oraz innych 

środków publicznych i prywatnych. Połączenie aktywności wielu osób i instytucji ma 

pozwolić rozwiązać zdiagnozowane w dokumencie problemy. Z uwagi na przeprowadzoną 

przez Urząd Marszałkowski ocenę Lokalnego Programu Rewitalizacji zatwierdzonego 

uchwałą numer XLI/309/18 Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 28 lutego 2018r. należało 

skorygować i uzupełnić treść Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy Więcbork na lata 

2017 - 2023.  

 

Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna. 

 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Na sali 14 radnych 

 

 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się do głosu - 0 radnych 

 

 

 

 

Przewodnicząca RM wznowiła realizację punktu 9 porządku obrad i otworzyła dyskusję. 

 

Radny Antczak stwierdził, że liczy na to, iż drogi o których mówił Kierownik będą zrobione 

i wierzy w dane przez niego słowo.  

 

Radny Stanisław Piłka  pytał z kolei, czy w naprawie drogi w Klarynowie będzie również 

uczestniczyła Gmina Łobżenica.  

 

Pan Fifielski odpowiedział, że jeżeli chodzi o wspomnianą przez radnego drogę, to na 

odcinku drogi, który należy do Gminy Więcbork, od dwóch lat jest nawierzchnia idealna. 

Natomiast problem zaczyna się w tej części drogi, która przynależy do Gminy Łobżenica. Od 

ubiegłego roku, przy okazji rozmów dotyczących konserwacji rowu klarynowskiego mowa 

jest także o konieczności naprawy ww. drogi. Burmistrz Więcborka uzgodnił z Burmistrzem 

Łobżenicy, że Gmina Więcbork również do tej drogi dołoży i takie czynności już zostały 

podjęte. Równiarka Gminy Więcbork przejechała całą drogę. Z tego, co wie Gmina 

Łobżenica chce przekazać materiał do utwardzenia nawierzchni. Domyśla się jednak, że 

będzie to odcinek po stronie Dźwierszna  w stronę części należącej do Gminy Więcbork. 

 

Radny Jacek Kabattek zwrócił uwagę, że część naprawianych dróg utwardzana jest gruzem 

i efekt nie jest zadawalający. Pytał, czy można zrobić to w momencie, kiedy napraw będzie 

wykonywana w ramach funduszy sołeckich, gdyż wtedy będzie również do dyspozycji walec. 
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Pan Fifielski zapewnił, że tak właśnie będzie. Zgodnie z tym co powiedział do końca 

czerwca wykonywane będzie profilowanie nawierzchni, a od pierwszego lipca uruchomione 

zostaną prace zaplanowane na drogach gminnych w ramach funduszy sołeckich. 

 

Radny Kałaczyński  powiedział, że w związku z budową ronda znacząco nasilił się ruch na 

drodze „runowskiej”. Dlatego też prosił, by na skrzyżowaniu drogi ul. Polnej z droga 

Runowską  wysypać trochę kruszywa. 

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

 

Ad.11 Sprawozdanie z wykonania rocznego programu współpracy Gminy Więcbork  

z organizacjami pożytku publicznego oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego za 2017 rok oraz założeń na rok 2018 omówiła Inspektor UM w Więcborku  

p. Ewa Kiestrzyn – Kobus. 

 

Informacja stanowi Załącznik nr 5 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM 

oraz stronie BIP Gminy Więcbork/ 

 

Punkt nie wywołał dyskusji radnych. 

 

Ad.12-13 Projekty uchwał dotyczące Klubu Dziecięcego w Więcborku omówiła Dyrektor 

Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku p. Danuta Zawidzka.  

 

a) w sprawie ustalenia wysokości opłaty za wpis do rejestru żłobków  

i klubów dziecięcych. 

 

Zgodnie z art. 26 ustawy z dnia 4 lutego 2011r. o opiece nad dziećmi w wieku do lat 3 (t.j. 

Dz. U. z 2018r., poz. 603) prowadzenie żłobka lub klubu dziecięcego wymaga wpisu do 

rejestru żłobków i klubów dziecięcych. Rejestr prowadzi wójt, burmistrz lub prezydent miasta 

właściwy ze względu na miejsce prowadzenia żłobka lub klubu dziecięcego przy użyciu 

systemu teleinformatycznego. Zgodnie z art. 33 ust. 2 wyżej cytowanej ustawy Rada Miejska 

w Więcborku w drodze uchwały ustala wysokość opłaty za dokonanie wpisu do rejestru 

żłobków i klubów dziecięcych. Opłata za wpis do rejestru stanowi dochód gminy. Wysokość 

opłaty nie może być wyższa niż 1000 zł.  

Z dniem wejścia w życie niniejszej uchwały, traci moc Uchwała Nr XXI/188/2012 Rady 

Miejskiej w Więcborku z dnia 30 sierpnia 2012r. w sprawie ustalenia wysokości opłaty za 

wpis do rejestru żłobków i klubów dziecięcych. 

 

Opinia Komisji Budżetu i Finansów - pozytywna 

 

Pytań nie wniesiono. 

 

Na sali 14 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się do głosu - 0 radnych 
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b) w sprawie ustalenia opłaty za pobyt dziecka w Klubie Dziecięcym  

w Więcborku oraz maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie. 

 

 

Zgodnie z art. 58 ustawy z dnia 4 lutego 2011r. o opiece nad dziećmi w wieku do lat 3  

Rada Miejska w Więcborku w drodze uchwały ustala wysokości opłaty za pobyt dziecka  

w Klubie oraz wysokości opłaty dodatkowej za wydłużony wymiar opieki ponad 10 godzin, 

a także maksymalną wysokość opłaty za wyżywienie. Do skalkulowania zryczałtowanej 

opłaty stałej przyjęto następujące założenie: 

a) średnia liczba dni roboczych w miesiącu: 20; 

b) dzienny wymiar opieki: 10 godzin; 

c) stawka za godzinę: 1,00 zł. 

Zryczałtowana opłata stała: 20 dni x 10 godzin x 1,00 zł = 200 zł 

 

Projekt zakłada maksymalną wysokość opłaty za dzienne wyżywienie dziecka, objętego 

opieką w Klubie, w wysokości nie przekraczającej 8 zł, a dodatkową opłatę za wydłużony 

wymiar opieki ponad 10 godzin dziennego pobytu dziecka w Klubie, w wysokości 1,50 za 

każdą rozpoczęta godzinę opieki. 

   

Opinia Komisji Budżetu i Finansów - pozytywna 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję pytając, czy kwota zryczałtowana jest zależna od 

frekwencji dziecka. 

Dyrektor BOOS odpowiedziała, że tą kwestię precyzuje zapis przyjętego Statutu Klubu 

Dziecięcego. Jest to opłata stała cyt.: „ 1)opłata za pobyt dziecka wnoszona jest w pełnej 

wysokości; 

2) opłata za wyżywienie w razie zgłoszenia przez rodzica do godziny 8.00 danego dnia 

nieobecności dziecka podlega zwrotowi proporcjonalnie do liczby dni nieobecności,  

z wyjątkiem pierwszego dnia nieobecności (o ile dziecko korzysta z wyżywienia 

zapewnianego przez Klub).” – koniec cytatu. 

 

Przewodnicząca RM pytała również, czy ustalana stawka 8,00 zł jest stawką bezpieczną. 

 

Dyrektor BOOS stwierdziła, że stawka przyjęta w Przedszkolu  Gminnym pokazuje, że tak 

właśnie jest. Jest to bardzo podobne żywienie z tym, że najprawdopodobniej będzie to 

dotyczyło rozdzielenia jednego z dań. Mowa tu o obiedzie, gdzie w przedszkolu podawane 

jest to wspólnie w żłobku, klubie dziecięcym zasadnym jest rozdzielanie na zupę i danie 

główne w różnych porach. 

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

 

Na sali 14 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się do głosu - 0 radnych 
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Ad. 14 Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2018 omówiła 

Skarbnik Gminy Więcbork  p. Alina Kruk. 

 

Zmiany dotyczyły: 

 

1. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko - Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.20.2018 z dnia 14 maja 2018r. 

zwiększającego plan dotacji (§2010) w rozdz. 75045 o kwotę 106,98 zł z przeznaczeniem 

na refundację osobom stawiającym się do kwalifikacji wojskowej kosztów dojazdu oraz 

kosztów utraconego wynagrodzenia za dzień pracy, w którym stawili się na komisję.  

W planie finansowym wydatków budżetu zmiany ujęte zostały w §3030. 

2. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko - Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.18.2018 z dnia 2 maja 2018r. 

zwiększającego plan dotacji (§2030) w rozdz. 80101 o kwotę 42.480,00 zł  

z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu nowości wydawniczych (książek niebędących 

podręcznikami) do bibliotek szkolnych w ramach programu wieloletniego „Narodowy 

Program Rozwoju Czytelnictwa". W planie finansowym wydatków  budżetu  zmiany ujęte 

zostały wraz z wymaganym wkładem własnym w §4240. 

3. Zmiany w planie dochodów budżetowych dokonano na podstawie pisma Wojewody 

Kujawsko - Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.17.2018 z dnia 27 kwietnia 2018r. 

zwiększającego plan dotacji (§2030) w rozdz. 80103 o kwotę 78.090,00 zł oraz w rozdz. 

80104 o kwotę 243.860,00 zł z przeznaczeniem na realizację zadań w zakresie wychowania 

przedszkolnego w 2018 r.  

4. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko - Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.19.2018 z dnia 09 maja 2018r. 

zwiększającego plan dotacji (§6330) w rozdz. 80101 o kwotę 107.837,00 zł  

z przeznaczeniem na realizację zadania pn.: „Termomodernizacja budynku Szkoły 

Podstawowej w Zakrzewku" w Gminie Więcbork. W planie finansowym wydatków 

majątkowych budżetu zmiany ujęte zostały w §6050. 

5. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 70005 w §0770 o kwotę 40.000,00 zł  

z uwagi na wpływ środków z tytułu sprzedaży nieruchomości gminnych ponad założenia 

planowe. 

6. Zwiększa się plan finansowy dochodów rozdziale 75023 §0940 o kwotę 119.700,00 zł  

z uwagi na wpływ zwrotu 1/10 części podatku VAT od wydatków inwestycyjnych  

w zakresie kanalizacji i wodociągów w Więcborku i Sypniewie. 

7. Zwiększa się plan dochodów w rozdz. 90005 w §6280 o kwotę 30.000,00 zł z uwagi na 

otrzymanie z WFOŚiGW w Toruniu promesy dotyczącej udzielenia dotacji na 

przedsięwzięcie pn. „Wymiana źródeł ciepła zasilanych paliwami stałymi na terenie Gminy 

Więcbork" Po stronie wydatków w planie finansowym w §6230 ujęta została kwota 

60.000,00 zł, uwzględniająca udział środków własnych Gminy w realizacji zadania. 

8. Zwiększa się plan dochodów w rozdz. 90095 w §2460 o kwotę 92.347,00 zł z uwagi na 

otrzymanie z WFOŚiGW w Toruniu promesy dotyczącej udzielenia dotacji na 

przedsięwzięcie pn. „Demontaż, transport i unieszkodliwienie wyrobów zawierających 

azbest z terenu Gminy Więcbork". Po stronie wydatków w planie finansowym w §4300 

ujęta została kwota 132.000,00 zł, uwzględniająca 30% udział środków własnych Gminy  

w realizacji zadania. 

9. Zwiększa się plan dochodów w rozdz. 90095 w §2460 o kwotę 39.915,00 zł z uwagi na 

otrzymanie z WFOŚiGW w Toruniu promesy dotyczącej udzielenia dotacji na 
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przedsięwzięcie pn. „Ed-Ek w Gminie Więcbork" Po stronie wydatków w planie 

finansowym w §4170 ujęta została kwota 5.300,00 zł i w §4210 kwota 34.615,00 zł. 

10. Zwiększa się plan dochodów w rozdz. 90095 w §2460 o kwotę 7.000,00 zł z uwagi na 

otrzymanie z WFOŚiGW w Toruniu promesy dotyczącej udzielenia dotacji na 

przedsięwzięcie pn. „Program edukacyjno-Informacyjny „Walerek Recyklerek na tropie 

odpadów". Po stronie wydatków w planie finansowym w §4300 ujęta została kwota 

3.500,00 i w §4210 kwota 10.500,00 zł. Plan wydatków uwzględnia 50% udział środków 

własnych Gminy w realizacji zadania. Środki na ten cel zabezpieczone były w rozdziale 

90019 w §4300. 

11. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 92109 w §6257 o kwotę 81.000,00 zł 

w związku z wpływem płatności pośredniej z budżetu środków europejskich dla zadania 

inwestycyjnego wykonanego w 2017 r. pn.: „Termomodernizacja Miejsko-Gminnego 

Ośrodka Kultury w Więcborku". 

12. W planie dochodów w §0750 pomiędzy rozdziałami 80101 a 70005 dokonuje się zmiany 

na kwotę 7.300,00 zł w celu zastosowania właściwej klasyfikacji budżetowej dla dochodów 

z tytułu najmu lokali mieszkalnych znajdujących się w obrębie placówek oświatowych. 

13. W rozdziale 60016 w planie finansowym wydatków dokonano następujących zmian: 

 zwiększa się plan finansowy w §4270 o kwotę 20.000,00 zł w celu zakupu usług 

remontowych przepustów drogowych, 

 zwiększa się plan finansowy w §4300 o kwotę 20.000,00 zł celem zakupu usług 

wałowania dróg gminnych, 

 zmniejsza się plan finansowy o kwotę 35.000,00 zł w zadaniu inwestycyjnym pn.: 

„Budowa drogi wraz z odwodnieniem ul. W. Łokietka w Więcborku". Zmiany 

wynikają ostatecznego rozliczenia zadania w związku z rozstrzygnięciem przetargu na 

wykonawcę zadania i uzyskania niższej ceny na wykonanie zadania, 

14. Wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne pn.: „Utwardzenie terenu przy Cmentarzu 

Komunalnym w Więcborku". Wartość zadania wynosi 158.000,00 zł. 

15. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 75023 §4300 o kwotę 32 100,00 zł  

w celu zapewnienia środków finansowych za wykonanie usługi w zakresie doradztwa 

prawnego dotyczącego odzyskiwania podatku VAT od wydatków określonych w pkt 6 

niniejszego uzasadnienia. 

16. W rozdziale 75405 dokonano następujących zmian w planie finansowym wydatków: 

 w §6170 wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne pn.: „Dofinansowanie zakupu 

samochodu dla Komendy Powiatowej Policji w Sępolnie Kraj." Zadanie będzie 

realizowane w formie wpłaty na Państwowy Fundusz Celowy Policji i wynosi 

37.000,00 zł, 

 w §2300 zmniejsza się plan wydatków o kwotę 8.000,00 zł, w zakresie środków jakie 

Gmina zamierzała przeznaczyć na dodatkowe patrole policyjne, celem sfinansowania 

zadania inwestycyjnego opisanego powyżej. 

17. W rozdz. 85415 w §3260 zwiększa się plan finansowy wydatków o kwotę 231.897,00 zł 

w celu sfinansowania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów. 

18. W rozdziale 75085 oraz w dziale 801 i 854, oprócz zmian opisanych w pkt 4 i 17 

uzasadnienia, dokonano zmian w planach finansowych placówek oświatowych i Biura 

Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku w związku z bieżącym ich 

funkcjonowaniem. 

19. Dokonano zmian w planie finansowym wydatków w rozdziale 85154 pomiędzy §4170,  

a §4210 i §4300 na łączną kwotę 5.000,00 zł w celu przeprowadzenia działań 

profilaktycznych na rzecz mieszkańców Gminy w ramach działalności Gminnej Komisji 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz w celu sfinansowania zakupu materiałów 
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do bieżącej działalności pracowni w Świetlicy Środowiskowej „Uśmiech". 

20. Dokonano zmian w planie finansowym wydatków w rozdziale 85203 pomiędzy §4040, 

§4270 i §4430 a §4010 i §4280 na łączną kwotę 4.592,00 zł w celu zapewnienia środków 

na wypłatę nagrody jubileuszowej pracownikowi oraz w celu przeprowadzenia badań 

lekarskich okresowych.  

21. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 85228 o kwotę 18.000,00 zł  

w związku z przystąpieniem Gminy do realizacji Programu „Opieka 75+" w 2018r. 

Program umożliwia wsparcie finansowe (dotacja celowa z Budżetu Państwa nie może 

przekroczyć 50% kosztów realizacji zadania i obejmuje koszty zatrudnienia pracownika) 

gmin w realizacji zadania własnego polegającego na świadczeniu usług opiekuńczych,  

w tym specjalistycznych usług, w miejscu zamieszkania dla osób samotnych w wieku 75 lat 

i więcej. Gminy mogą skorzystać z dofinansowania z Budżetu Państwa jeśli realizują 

świadczenia samodzielnie tj. poprzez pracowników ośrodków pomocy społecznej, urzędów 

gmin lub innych gminnych jednostek organizacyjnych. 

22. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 92109 w §4210 o kwotę 19.000,00 zł 

w celu zakupu materiałów budowlanych do wymiany pokrycia dachowego w świetlicy w 

Zakrzewku. 

23. Dokonano zmian w planie finansowym wydatków w rozdziale 92195 pomiędzy §4210,  

a §4170 na kwotę 6.500,00zł w celu prawidłowej realizacji przedsięwzięcia, w ramach 

funduszu sołeckiego Sołectwa Jastrzębiec polegającego na budowie wiaty grillowej  

w Jastrzębcu. 

24. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków w rozdziale 92695 pomiędzy §4260 

a §4270 na kwotę 300,00 zł w celu zakupu usług remontu urządzeń mechanicznych na 

plaży miejskiej w Więcborku. 

 

Opinia Komisji Budżetu i Finansów - pozytywna 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

Radny Jacek Kabattek zapytał, czy znany jest już termin przetargu na wykonanie 

termomodernizacji budynku Szkoły Podstawowej w Zakrzewku. 

Przewodnicząca RM odniosła się z kolei do pkt. 9 i 10 proponowanych zmian dotyczących 

dotacji z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska na realizację Programów 

Edukacyjnych „Ed-Ek w Gminie Więcbork” i „Walerek Recyklerek na tropie odpadów”. Są 

to programy, o których wielokrotnie wspominała i pomimo, że są one umieszczone w dziale 

„ochrony środowiska”, są one projektami edukacyjnymi. W przypadku pierwszego z 

projektów Fundusz przyznał 80% dofinansowania w stosunku do kwoty wnioskowanej 

/prawie 40.000,00 zł/, w przypadku drugiego projektu Gmina zabezpieczyła 7.000,00 zł 

wkładu własnego, uzyskując 46.915,00 zł dotacji. Oczekiwana jest decyzja, co do 

rozstrzygnięcia konkursu w sprawie trzeciego złożonego wniosku, w zakresie zbiórki 

makulatury przez dzieci w szkołach. Środki rozdysponowane zostaną pomiędzy szkoły i 

nauczycieli, którzy czynnie uczestniczyli w pisaniu wniosków. Jest to kolejna forma 

pozyskiwania środków na pomoce dydaktyczne, materiały itp. Radna ubolewała, że jedynie 

cztery szkoły aktywnie włączyły się w  proces tworzenia wniosków i jeden nauczyciel z piątej 

szkoły. Zaangażowanie było dobrowolne ale na pewno te cztery placówki zrobią dobry użytek 

ze środków, które udało się  pozyskać. 

Burmistrz Więcborka odpowiadając radnemu Kabattek podał, że wszystko do przetargu jest 

już przygotowane, a warunkiem jego ogłoszenia jest podjecie przez Radę Miejską omawianej 
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w punkcie uchwały. Prawdopodobnie nastąpi to 1 czerwca 2018r. Ponownie też wyraził 

zadowolenie i satysfakcję z tytułu współpracy z Wojewodą Kujawsko-Pomorskim, która 

przełożyła się na pozyskanie wsparcia w kwocie ponad 100.000,00 zł. Gmina planowała  

w roku bieżącym wykonanie termomodernizacji jednej szkoły - Szkoły Podstawowej  

w Jastrzębcu, a dzięki tej dotacji możliwe będzie również wykonanie inwestycji  

w Zakrzewku. Oba przedsięwzięcia pozwolą całkowicie zakończyć temat termomodernizacji 

placówek oświatowych Gminy Więcbork.  Burmistrz zwrócił też uwagę na pozycję zmian 

dotycząca utwardzenia placu przy Cmentarzu Komunalnym w Więcborku. Zadanie jest 

odpowiedzią na postulaty składane od lat zarówno przez mieszkańców gminy, jak i innych 

osób korzystających z parkingu. Warunkiem rozpoczęcia prac jest zakończenie inwestycji 

przebudowy skrzyżowania Nr 241 i 242 dróg wojewódzkich. Miejsca na których będą 

pakowały samochody utwardzone zostaną płytami ażurowymi umożliwiającymi odpływ 

wody opadowej, a pozostała część koską brukową. 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

Na sali 14 radnych 

 

 

Za przyjęciem uch2wały głosowało - 12 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 2 radnych 

 

Ad. 15 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Więcborka  

p. Waldemar Kuszewski oraz Wicestarosta Powiatu Sępoleńskiego p. Andrzej Marach. 

/Odp. na interp. radnej B. Lida/ 

 Propozycja nazwy ronda zaproponowana przez radną zostanie wzięta pod uwagę. 

Niemniej, wpłynął również w tej sprawie wniosek ze Związku Kombatantów, o czym 

informowano radnych na którejś z komisji Rady. Zatem wniosek radnej potraktowany 

zostanie, jako jedna z propozycji. 

 Burmistrz zgodził się z Radną w kwestii uposażenia sołtysów. Sam wielokrotnie  

dziękował sołtysom za ogrom pracy, jaką wykonują i podkreślał, iż ich praca jest pracą 

społeczną. Ma świadomość, że zakres obowiązków przypisanych tej funkcji się zwiększa 

ale ma też nadzieję, że nowelizacja ustawy prawo łowieckie zniesie zapis zobowiązujący 

sołtysa do obecności w szacowaniu szkód łowieckich powstałych na terenie danego 

sołectwa, tym bardziej, że ta ustawa nie ustala formy finansowania tego nowego dla 

sołtysów zdania.   Jest natomiast za tym, aby w projekcie przyszłorocznego budżetu 

przeanalizować możliwość zwyżki uposażenia sołtysów. W sejmie są złożone projekty 

ustaw, które mają uregulować kwestię wręcz wynagrodzenia dla sołtysa, więc sprawa ta 

będzie monitorowana i w odpowiednim czasie temat zostanie podjęty. 

  Zawieranie umów z rolnikami na wykaszanie poboczy dróg gminnych jest pomysłem 

dobrym i wartym rozpatrzenia. Kierownik właściwego Referatu UM zostanie poproszony 

o przeanalizowanie pomysłu od strony finansowej. 

 Temat zakupu samochodu dla OSP Pęperzyn pojawiał się wielokrotnie. Na spotkaniu 

OSP, kiedy ważyły się losy tej Jednostki i zdecydowano ostatecznie, że będzie ona nadal 
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funkcjonowała, wspólnie z Prezes Zarządu Gminnego zdecydował, że Druhowie dostają 

czas na zorganizowanie i wykazanie się.  Tak też się stało, Jednostka włącza się aktywnie 

w różnego rodzaju akcje. Burmistrz zapewnił raną, że zakup ma na uwadze i chciałby, aby 

jeszcze może w tym roku tą inwestycje udało się zrealizować. 

/Odp. na interp. radnego S. Posieczek/ 

  W rozliczeniach za pobór wody za miesiąc marzec i kwiecień, jak również za maj  

i czerwiec zgodnie z §13 umowy zawartej pomiędzy Zakładem Gospodarki Komunalnej, 

a indywidualnymi odbiorcami jest stosowany rabat w wysokości 10%. Burmistrz przy 

okazji tej interpelacji ubolewał nad faktem, że na tej sprawie jeden z mieszkańców 

Sypniewa próbuje zbić kapitał polityczny. Jeżeli mu się to uda wypada życzyć 

powodzenia. Dyskusyjnym pozostaje jedynie, czy jest to odpowiednia forma działania. 

/Odp. na interp. radnego S. Piłka/ 

 Interpelacja w sprawie wykaszania poboczy drogi wojewódzkiej zostanie przekazana do 

zarządu Dróg Wojewódzkich Rejon Tuchola. 

/Odp. na interp. radnego J. Antczak/ 

 Odpowiedzi w sprawie nadania nazwy rondu udzielono powyżej radnej Beacie Lida. 

/Odp. na interp. radnej G. Witczak/ 

 Kontrole gospodarki wodno - ściekowej są w trakcie realizacji. 22 maja wydane zostało 

Zarządzenie Burmistrza powołujące skład Komisji Kontrolnej. Kontrole wykazują 

nieprawidłowości, część nieruchomości jest już po rekontroli i sprawy które były do 

uregulowania zostały już w niektórych nieruchomościach uregulowane. 

 

Wicestarosta Powiatu odpowiedział: 

/Odp. na interp. radnej A. Łańskiej/ 

 Zarząd Powiatu, Starosta po nawałnicy kierował częścią pomocy dla powiatu i pomoc ta 

płynęła trzema głównymi nurtami. Pierwszy z nich była to pomoc bezpośrednio płynąca 

od Rządu tj. pomoc finansowa. Drugi nurt, to środki przekazywane od różnych firm  

i instytucji przez Wojewodę Kujawsko-Pomorskiego, który upoważnił Powiat do 

dystrybucji tych środków. Trzeci nurt, to inicjatywa Starosty w pozyskiwaniu różnych 

materiałów w tym również wspomnianego przez radną destruktu. Wstępnie Powiat 

Sępoleński miał przyobiecane 2 tys. ton, a ostatecznie skończyło się to na pozyskaniu  

 400 ton. Powiat podjął decyzję, że materiał trafi do gminy Sośno, jako tej najbardziej 

poszkodowanej. Z rozmów przeprowadzonych z osobami kompetentnymi, w tym ze 

Starostą, wynika że jeżeli pojawią się następne destrukty , Powiat postara się wywiązać ze 

zobowiązania wobec Gminy Więcbork. 

/Odp. na interp. radnego A. Wendy i S. Posieczek/ 

 Odpowiedzi udzielone zostaną po przeprowadzonej konsultacji w terminie 

późniejszym. 
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Wicestarosta Powiatu będąc przy głosie poinformował o rozpoczętej przez Powiat 

inwestycji budowy dwóch budynków Domu Dziecka, które zlokalizowane będą za Oddziałem 

Dziecięcym Szpitala Powiatowego w Więcborku. Koszt inwestycji, to 2.766.060,00 zł,  

z czego połowa to udział Powiatu Sępoleńskiego. Powiat rozpoczął również realizacje 

Programu „Edukacji dla Dorosłych”, na który pozyskano z zewnątrz kwotę 1.500.000,00 zł.  

w ramach ww. Programu przeprowadzane będą różnego rodzaju szkolenia dla osób dorosłych. 

Liderem Projektu będzie Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Więcborku. 

Kończąc wypowiedź pogratulował Burmistrzowi Więcborka, Zastępcy Burmistrza Więcborka 

oraz Skarbnik Gminy Więcbork udzielonego absolutorium. 

Przewodnicząca RM nawiązując do odpowiedzi na zadaną interpelację mówiła, że jeżeli 

ktoś pobiera z wodociągu kilkaset metrów sześciennych wody, a wykazuje kilkanaście, czy 

kilkadziesiąt odprowadzonych ścieków, to tam osobiście wysyłałaby co miesiąc kontrole,  

a nie doraźnie kiedy coś się zadzieje. Ta sprawa wymaga konsekwencji w działaniu i nawet 

gdyby wiązało się to z koniecznością zatrudnienia dodatkowej osoby, należałoby to zrobić, 

żeby nieprawidłowości zostały usunięte. Jest to ważne chociażby z racji tego, że na terenie 

gminy prowadzona jest i rozwijana działalność turystyczna. 

Ad.16 Wolne wnioski i informacje. 

Burmistrz Więcborka niejako kontynuując wątek kontroli wodno-ściekowych zapewnił, że 

pierwsze kontrole odbyły się na tych posesjach które wytypowane zostały na podstawie analiz 

zużycia wody i odprowadzenia ścieków/wywozu nieczystości płynnych. Póki co Zespół 

porusza się w obrębie ulic Hallera i Złotowskiej. Okazuje się, że kontrola w jednym budynku 

wymusza kontrolę w kolejnych i to sami mieszkańcy niezadowoleni z faktu stwierdzenia  

u nich nieprawidłowości wskazują następnych do kontroli. Wszystkich nieruchomości na 

pewno nie uda się sprawdzić ale tam, gdzie takie informacje o nieprawidłowościach będą  

i przesłanki do wykonania kontroli wystąpią te czynności będą podejmowane.  

Burmistrz przekazał również Radnym kilka informacji: 

 Gmina Więcbork wnioskowała do Ministra Kultury i Dziedzictwa Narodowego  

o dofinansowanie umożliwiające przeprowadzenie remontu w miejscu kaźni miejscowości 

Karolewo. Na 370 wniosków złożonych do Ministerstwa, wniosek Gminy Więcbork 

znalazł się w I sześć dziesiątce i otrzymał dofinansowanie w wysokości prawie 

114.000,00 zł. w ramach tych środków Gmina chciałaby wyremontować budynek, 

utwardzić teren oraz zamontować płyty z nazwiskami osób pomordowanych. Cały czas 

analizowane jest, co jeszcze w ramach tych środków można tam zrobić.  

 Od 23 maja 2018r. w Więcborku działa Biuro Państwowego Przedsiębiorstwa „Wody 

Polskie”. Biuro czynne jest od poniedziałku do piątku w budynku internatu Zespołu Szkół 

Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Więcborku przy Al. 600-lecia 9. 

 

W tym miejscu Wicestarosta Powiatu dopowiedział, że do końca roku z budynku internatu 

ZSCKZiU w Więcborku Dom Dziecka zostanie przeprowadzony do nowych budynków,  

o których wspomniał powyżej. Na dzień dzisiejszy pojawiły się osoby zainteresowane całym 

budynkiem przy Al. 600-lecia. Do końca roku w tym budynku uruchomione zostaną dwa 

mieszkania dla pełnoletnich wychowanków Domu Dziecka w celu ich usamodzielnienia. 

Przedsiębiorstwo „wody Polskie” prawdopodobnie przeniosą się w inne miejsce, bo będą 

potrzebowały nieco więcej powierzchni. 
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 28 maja 2018r. do Urzędu Miejskiego w Więcborku wpłynęło Zarządzenie Zastępcze 

Wojewody Kujawsko Pomorskiego Nr 179/2018  z 23 maja 2018r. dotyczące zmiany 

nazwy ulicy w Więcborku tj. ulicy BoWiD na Tadeusza Suszyńskiego. 

Ostatnią informację rozwinął Zastępca Burmistrza Więcborka p. Jacek Masztakowski.  

Zastępca Burmistrza Więcborka mówił, że czuje się niejako zobowiązany do zabrania 

głosu w temacie, gdyż bodajże na styczniowej sesji powiedział, że już żadnych zmian  

w przedmiotowej kwestii nie będzie. Swoje przekonanie opierał na zapisach ustawowych, a ta 

mówi, że wojewoda zwraca się do Instytutu Pamięci Narodowej o wyrażenie opinii odnośnie 

nazw ulic i w terminie miesiąca, a sprawach szczególnych w terminie dwóch miesięcy, taką 

opinie musi otrzymać. W styczniu, według posiadanych informacji, nic takiego Wojewoda nie 

otrzymał w ustawowym terminie. Zaczął biec termin, w którym mógł dokonać ustawowych 

zmian, stąd też ogromny zaskoczeniem było pojawienie się 28 maja kolejnego Zarządzenia 

Zastępczego. W uzasadnieniu Zarządzenia Wojewoda wskazuje, że pismo do IPN  

o wyrażenie opinii trafiło 16 października, a odpowiedź zwrotna wpłynęła 25 kwietnia 2018r. 

Trudno interpretować w tym kontekście zapisy ustawy, bo nasuwa się pytanie, czy prawo 

służy tylko niektórym instytucjom. Radna Miejska w ciągu dwunastu miesięcy musiał 

dokonać zmian nazw ulic i ten obowiązek wykonała. Wojewoda twierdzi, że tych zmian nie 

dokonała. Wystąpił o opinię, a ta nie wpłynęła do niego w ciągu dwóch miesięcy. Jego 

zdaniem Wojewoda nie miał podstaw, ażeby tej zmiany dokonać. Pomijając kwestie, czy 

rzeczona nazwa Bojowników o Wolność i Demokrację kojarzy się z komunizmem, czy nie, 

jak również tego, jaka nazwa została nadana Zarządzeniem i, czy rodzina uhonorowanego 

wyraziła na to zgodę, bądź też w ogóle wie o takim fakcie, sprzeciw budzi inna rzecz. 

Spółdzielnia Mieszkaniowa i dwie Wspólnoty tego Osiedla zainwestowały spore środki  

w zamianę elewacji budynków  i były to ogromne przedsięwzięcia. Wojewoda nikogo nie 

pytał o zdanie – nie pytał władz Gminy, nie pytał mieszkańców, kierując się w jego 

mniemaniu zapisami ustawy w sposób wybiórczy i dla niego wygodny. Dlatego też Gmina 

Więcbork rozważa wniesienie kolejnej skargi i zwróci się do Rady Miejskiej o wyrażenie na 

to zgody. W przypadku skarg wniesionych na Zarządzenia Wojewody w styczniu br. 

uzyskano informację, że obie trafiły na posiedzenia Sądu, aczkolwiek na ich rozpatrzenie 

trzeba poczekać jeszcze od dwóch do trzech miesięcy bowiem na razie są rozpatrywane skargi 

z końca roku 2017. Śledząc doniesienia medialne widać, jaki jest kierunek i tendencja  

w orzecznictwie sądów administracyjnych. Kolejne zarządzenia zastępcze  zostały uchylone 

w Warszawie, Gdańsku i Łodzi, jako bezzasadne. Kończąc wyraził nadzieję, że w przypadku 

Gminy Więcbork będzie podobnie i sprawa zostanie uregulowana. Obawia się jedynie o to, że 

podczas zbliżających się wyborów mieszkańcy ul. BoWiD, będą się musieli szukać pod 

adresami dr T.S.   

Radny Władysław Rembelski pytał, kto zwróci mieszkańcom ww. Osiedla koszty i czym 

wsławił się p. S. w gminie Więcbork. 

Przewodnicząca RM stwierdziła, że Burmistrz niejako odpowiedział na to pytanie 

wskazując, że nikt Gminy Więcbork nie pytał o te rzeczy, jak również we wszystkich 

pozostałych kwestiach nikt nie podawał, kto poniesie koszty. 

Zastępca Burmistrza Więcborka podał, że Zarządzenie Wojewody wejdzie w życie  

8 czerwca br. bez względu na to, czy Gmina wniesie skargę, czy nie musi ono zostać 

wykonane. Nie chodzi tu tylko o zmianę tabliczek z nazwa ulicy ale też winny zostać  

w związku z tym zmienione elewacje na budynkach bloków mieszkalnych. Nie wie natomiast 

skąd Wojewoda zasięgnął informacji o dr. T. S. Może, co najwyżej przypuszczać, że jeden  

z mieszkańców słał w tej sprawie do niego pisma. 
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Burmistrz Więcborka powiedział, że dla niego kontrowersje budzi jedna istotna rzecz,  

a mianowicie to, iż po wejściu w życie zapisów ustawy dekomunizacyjnej Gmina podeszła do 

nich bardzo poważnie i profesjonalnie. Odnośnie ulic wobec, których były wątpliwości, czy 

wpisują się one w zapisy ustawy, czy nie skierowano pismo do Instytutu Pamięci Narodowej. 

Podano wówczas praktycznie wykaz wszystkich ulic. Między innymi te ulice objęte dziś 

Zarządzeniem Wojewody widniały również w przesłanym wykazie i były opiniowane przez 

IPN. Refleksja jest taka, że IPN raz stwierdził, że te nazwy ulic nie wpisują się w ustawę pod 

określonymi warunkami i Gmina je spełniła, następnie po czasie zmienia stanowisko. 

Zatrważające jest to, że ta sama instytucja wydaje dwie różne opnie. Jeżeli Wojewoda uzyskał 

taką nie inną opinię musiał podjąć odpowiednie działanie, i tu nie można mieć do niego 

pretensji, a raczej zastanowić się jak działa IPN. 

Przewodnicząca RM zmieniając temat poinformowała, że Miejsko-Gminna Biblioteka 

Publiczna w Więcborku  zbiera fotografie ofiar obozu w Karolewie. Prosiła o 

 rozpowszechnienie informacji wśród mieszkańców gminy Więcbork. Zdjęcia i informacje 

należy złożyć w MGBP, gdzie zostaną powielone /skan lub foto/ i oddane właścicielom. 

Powyższe materiały wykorzystane zostaną do przygotowania wystawy, która zaplanowana 

jest  

w miesiącu wrześniu w Bibliotece. Przewodnicząca RM poinformowała również, że jeżeli 

ktoś chciałby zaangażować się w zbiórkę podpisów pod Deklaracją Marszałka proszony jest  

o kontakt z biurem RM.  

Przewodnicząca RM ustaliła również termin kolejnej sesji na dzień 26 czerwca 2018r. 

 

Na tym obrady zakończono. 

Przewodnicząca RM słowami „zamykam obrady czterdziestej czwartej sesji Rady Miejskiej  

w Więcborku”, zamknęła obrady. 

 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej 

w Więcborku 

 

mgr Grażyna Witczak 

 


